



ROTARY IS INVESTING IN CANADA'S YOUTH

ADVENTURE IN CITIZENSHIP (AIC)

www.rotaryottawa.com

MAY 24 – 27, 2026

THE ADVENTURE

Since 1951, AIC has given a unique opportunity to a select group of young Canadians who get together in Ottawa and gain a better understanding of our country. Through meetings with political leaders, officials, and experts they learn about the workings of our democratic institutions and issues affecting Canada and Canadians. By meeting their peers from across Canada they learn to better appreciate the privileges and responsibilities of citizenship, and that despite their diversity, Canadians have much more in common than matters that divide us.

ELIGIBILITY

The Rotary Adventure in Citizenship (AIC) is open to students aged 16 to 18 years who have already shown leadership potential and who reflect the many cultural communities of Canadian society. The student is a Canadian citizen or holds landed immigrant status.

PROGRAM COSTS

Students are sponsored by a Rotary Club in their region. This Club pays the registration fees as well as the round-trip travel costs.

Rotary Adventure in Citizenship Program

aicrotaryottawa@gmail.com

www.rotaryottawa.com

PROGRAM HIGHLIGHTS

The program evolves from year to year in response to changes in the country and the opportunities available. Typically, the program includes: a visit to the House of Commons and a presentation from the Speaker; meetings with indigenous and local leaders; and, engaging presentations from keynote speakers on topics of national interest. Other typical activities include a Canadian Citizenship Ceremony, a visit to the Canadian Museum of History, a talent show, and a trip into Quebec for a traditional French-Canadian dance and meal. There is also ample time and opportunity for the students to get to know each other and build a better appreciation and understanding of cultural diversity in Canada.

WHILE IN OTTAWA

The Rotary Club of Ottawa provides all accommodation, meals, and transportation of the participants during the program in Ottawa. Student dormitory accommodation is provided at the University of Ottawa.

REGISTRATION

Apply for the 2026 Rotary Adventure in Citizenship Program by contacting your local Rotary Club:



ROTARY INVESTIT DANS LA JEUNESSE CANADIENNE

REDÉCOUVRONS NOTRE CITOYENNETÉ

www.rotaryottawa.com

DU 24 AU 27 MAI 2026

L'AVENTURE

Depuis 1951, de jeunes Canadiens viennent à Ottawa participer au programme Redécouvrons notre citoyenneté du Club Rotary, un programme pour mieux comprendre notre pays. Les participants approfondissent leurs connaissances sur le fonctionnement des institutions canadiennes et les enjeux touchant tous les Canadiens, grâce à des rencontres et à des exposés faits par des dirigeants politiques, des hauts fonctionnaires et plusieurs autres interlocuteurs. En rencontrant d'autres participants de tous les coins du pays, ils apprécient mieux les privilèges et les responsabilités associés à la citoyenneté canadienne. De plus, ils apprécient que malgré leur diversité, les Canadiens ont beaucoup plus de choses en commun que ce qui les divise.

ADMISSIBILITÉ

Le programme Redécouvrons notre citoyenneté du Rotary s'adresse aux élèves de 16 à 18 ans qui sont des leaders au sein de leur collectivité et qui représentent les différentes communautés culturelles de la société canadienne. Les élèves ont la citoyenneté canadienne ou le statut de résident permanent.

COÛTS DU PROGRAMME

Les élèves sont parrainés par un Club Rotary de leur région. Ce Club paie les frais d'inscription ainsi que les frais de voyage aller-retour du séjour à Ottawa.

**Club Rotary d'Ottawa- Programme
Redécouvrons notre citoyenneté**

aicrotaryottawa@gmail.com

www.rotaryottawa.com

POINTS SAILLANTS DU PROGRAMME

Le programme évolue d'année en année selon les changements qui surviennent sur la scène politique canadienne et les opportunités disponibles. Habituellement, le programme comprend une allocution du président de la Chambre des communes et une visite du Parlement, des rencontres avec des chefs autochtones et des dirigeants locaux. D'autres activités sont typiquement du programme dont la participation à une cérémonie de citoyenneté, une visite du Musée canadien de l'histoire, des débats avec des experts sur des questions d'actualité, ainsi qu'une visite au Québec pour un souper canadien-français traditionnel. On encourage aux participants de mieux se connaître et de comprendre la diversité culturelle du Canada dont un spectacle de variété mettant en vedette les talents des participants.

SÉJOUR À OTTAWA

Le Club Rotary d'Ottawa prend en charge tous les frais liés au logement, aux repas et au transport des participants pendant leur séjour à Ottawa. Les participants sont logés dans des résidences universitaires de l'Université d'Ottawa.

INSCRIPTION

Pour participer à l'édition 2026 du programme Redécouvrons notre citoyenneté du Rotary, veuillez communiquer avec le Club Rotary de votre région :
